

ROI.0012.3.2024

Protokół Nr 3/2024

**ze wspólnego posiedzenia Komisji ds. planowania, gospodarki i finansów gminy,
Komisji ds. oświaty, kultury, ochrony zdrowia i pomocy społecznej,
Komisji ds. ochrony środowiska i porządku publicznego
w dniu 25 marca 2024 r.**

Porządek Wspólnego Posiedzenia Komisji:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.
2. Wprowadzenie zmian do porządku pracy komisji.
3. Dyskusja nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LXIII/391/2023 Rady Gminy Rojewo z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rojewo na 2024 r.;
 - Informacja Skarbnika Gminy,
4. Dyskusja nad projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Inowrocławskiemu z przeznaczeniem na realizację zadań organizatora publicznego transportu zbiorowego;
 - Informacja Sekretarza Gminy,
5. Dyskusja nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w miejscowości Płonkówko;
 - Informacja Kierownika Referatu Rolnictwa, Gospodarki Gruntami i Planowania Przestrzennego,
6. Dyskusja nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i najem nieruchomość zabudowaną położoną w Rojewie oraz oddanie w najem lokal użytkowy w budynku położonym w Zawiszynie;
 - Informacja Głównego Specjalisty ds. Ochrony Środowiska,
7. Dyskusja nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rojewo w 2024 roku”;

- Informacja Pracownika Referatu Rolnictwa, Gospodarki Gruntami i Planowania Przestrzennego.
8. Dyskusja nad projektem uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy Rojewo na rok budżetowy 2025;
 - Informacja Referenta ds. Obsługi Rady.
 9. Wolne wnioski i zapytania.
 10. Zakończenie obrad.

Do pkt 1

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum (14 obecnych) oraz powitania zebranych dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Rojewo Pani Joanna Mąka.

Do pkt 2

Przewodnicząca obrad przedstawiła porządek posiedzenia. Zapytała, czy są propozycje zmian porządku obrad.

Nikt nie zgłaszał zmian do porządku obrad.

Do pkt 3

Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LXIII/391/2023 Rady Gminy Rojewo z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rojewo na 2024 r., przedstawił Skarbnik Gminy.

Rozpoczęcie dyskusji.

Radna Pani Halina Krzewina zabrała głos i zapytała czy z rozwojowej subwencji będą dochodziły kolejne kwoty.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że rozwojowej subwencji dostaliśmy 235 000,00 zł ale fizycznie dostajemy miesięcznie po 19 000,00 zł.

Radny Pan Mariusz Gajewski zabrał głos i zapytał jak się ma subwencja do podwyżki dla nauczycieli ponieważ podwyżka idzie ustawowo i dostajemy ponad 700 000,00 zł, a Dyrekcja wnioskuje o 2 000 000,00 zł i skąd taka różnica.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że ta kwota jest zadaniem własnym Gminy i nie dostajemy na pokrycie tej kwoty środków zewnętrznych w całości.

Pan Sekretarz zabrał głos i powiedział, że był na konwencie wójtów gdzie Pani Kurator wyraziła swoje zdanie na temat podwyżek i twierdzi, że do tej subwencji, która przysłała do Gmin teraz powinniśmy doliczyć zwiększenie subwencji, które już było wcześniej.

Pani Skarbnik dodała, że nauczycielom należy się podwyżka o 30 % od stycznia. Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego złożył wniosek o 1 200 000,00 zł, a Pani Dyrektor poprosiła o 576 000,00 zł. Po zwiększeniu przeciętnego wynagrodzenia wzrósł Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych i Zespół Szkolno-Przedszkolny wnioskuje o 73 000,00 zł dodatkowo, Rojewice 48 000,00 zł i GOPS 3 000,00 zł, a nie ma jeszcze zwiększenia w Urzędzie Gminy. Będzie trzeba to zwiększyć ponieważ wynika to z przepisów. Pani Skarbnik powiedziała, że oświata jest zadaniem własnym Gminy i musimy zabezpieczyć środki na oświatę.

Pan Wójt zabrał głos i powiedział, że jeżeli chodzi o oświetlenie uliczne to Gmina Rojewo otrzymała kwotę dofinansowania z polskiego ładu z programu „Doświetlamy Polskę” i jak środki zostaną przesunięte to ogłosimy przetarg na wykonanie modernizacji oświetlenia ulicznego. Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o kosze najazdowe zakupione podczas inwestycji budowy hali sportowej, które nie są wykorzystywane z uwagi na to, że podłoga nie jest dostosowana do przejazdu musieliśmy zrobić wycenę tych koszy. Wpłynęły dwie oferty na zakup tych koszy, a środki ze sprzedaży tych koszy mają zostać przeznaczone na piłkochwyty.

Radna Pani Halina Krzewina zabrała głos i zapytała czy wiadomo już coś na temat środków za frekwencję wyborczą.

Pan Wójt powiedział, że odnoście środków za frekwencję wyborczą na Kluby Sportowe nic nie wiadomo, a jeżeli chodzi o środki za frekwencję wyborczą na Koła Gospodyń Wiejskich to jest rozporządzenie, które zakłada wypłatę środków do końca czerwca.

Zakończenie dyskusji.

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Radni głosowali w poszczególnych komisjach:

Komisja ds. planowania, gospodarki i finansów gminy:

5 głosów „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Komisja ds. oświaty, kultury, ochrony zdrowia i pomocy społecznej:

4 głosy „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Komisja ds. ochrony środowiska i porządku publicznego:

5 głosów „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Do pkt 4

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Inowrocławskiemu z przeznaczeniem na realizację zadań organizatora publicznego transportu zbiorowego, przedstawił Sekretarz Gminy.

Rozpoczęcie dyskusji.

Pan Wójt zabrał głos i powiedział, że mieszkańcy korzystają z tej linii autobusowej. Jest próba wprowadzenia rozwiązania żeby Gminy same organizowały w ramach swoich kompetencji dowozy i żeby przetarg był dzielony na Gminy. Na razie trwają rozmowy i przygotowania do możliwości takiego rozwiązania.

Zakończenie dyskusji.

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Radni głosowali w poszczególnych komisjach:

Komisja ds. planowania, gospodarki i finansów gminy:

5 głosów „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Komisja ds. oświaty, kultury, ochrony zdrowia i pomocy społecznej:

4 głosy „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Komisja ds. ochrony środowiska i porządku publicznego:

5 głosów „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Do pkt 5

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w miejscowości Płonkówko, przedstawił Kierownik Referatu Rolnictwa, Gospodarki Gruntami i Zagospodarowania Przestrzennego.

Rozpoczęcie dyskusji

Radna Pani Halina Krzewina zabrała głos i powiedziała, że droga ta dzieliła działki dwóch rolników. Padła propozycja żeby drogę przesunąć i zrobić ją wzdłuż rowu i granicy z sąsiednimi działkami żeby mieć jednolite działki.

Zakończono dyskusję.

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Radni głosowali w poszczególnych komisjach:

Komisja ds. planowania, gospodarki i finansów gminy:

5 głosów „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Komisja ds. oświaty, kultury, ochrony zdrowia i pomocy społecznej:

4 głosy „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Komisja ds. ochrony środowiska i porządku publicznego:

5 głosów „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Do pkt 6

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i najem nieruchomości zabudowaną położoną w Rojewie oraz oddanie w najem lokal użytkowy w budynku położonym w Zawiszynie, przedstawił Główny Specjalista ds. Ochrony Środowiska.

Wobec braku dyskusji Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Radni głosowali w poszczególnych komisjach:

Komisja ds. planowania, gospodarki i finansów gminy:

5 głosów „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Komisja ds. oświaty, kultury, ochrony zdrowia i pomocy społecznej:

4 głosy „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu,

Komisja ds. ochrony środowiska i porządku publicznego:

5 głosów „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Do pkt 7

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rojewo w 2024 roku”, przedstawił Pracownik Referatu Rolnictwa, Gospodarki Gruntami i Planowania Przestrzennego.

Rozpoczęcie dyskusji.

Radna Pani Halina Krzewina zabrała głos i zapytała ile psów jest aktualnie w schronisku.

Pani Joanna Sobocińska powiedziała, że aktualnie w schronisku jest 13 psów.

Pan Wójt powiedział, że staramy się informować mieszkańców o psach, które są w schronisku i zachęcamy do korzystania z adopcji.

Pani Joanna Sobocińska powiedziała, że w zeszłym roku mieliśmy około 3 – 4 adopcji.

Radna Pani Halina Krzewina powiedziała, że w przyszłości warto zastanowić się nad sterylizacją zwierząt.

Pan Wójt powiedział, że są to olbrzymie koszty.

Zakończenie dyskusji.

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Radni głosowali w poszczególnych komisjach:

Komisja ds. planowania, gospodarki i finansów gminy:

5 głosów „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Komisja ds. oświaty, kultury, ochrony zdrowia i pomocy społecznej:

4 głosy „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu,

Komisja ds. ochrony środowiska i porządku publicznego:

5 głosów „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Do pkt 8

Projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy Rojewo na rok budżetowy 2025, przedstawił Referent ds. Obsługi Rady Gminy.

Rozpoczęcie dyskusji.

Pan Wójt zabrał głos i powiedział, że 13 marca odbyło się spotkanie z Sołtysami na, którym został poruszony temat funduszu sołeckiego i Pan Wójt przekazał informacje dotyczące tego funduszu. Większość sołtysów była za tym aby nie wyodrębniać funduszu sołeckiego na przyszły rok. Od początku marca są prowadzone Zebrania Wiejskie i mieszkańcy również są informowani o funduszu sołeckim. Sołtys Liszkowic poprosił aby nie wyodrębniając funduszu sołeckiego zaznaczyć na jaką inwestycję te środki zostaną przeznaczone. Pan Wójt powiedział, że mamy dużo inwestycji na, które te środki mogą być przeznaczone.

Radny Pan Mariusz Gajewski zabrał głos i powiedział, że mamy również koniec kadencji sołtysów i decyzję podjęli sołtysi tej kadencji, a to nowi sołtysi powinni decydować czy chcą wyodrębniać fundusz sołecki.

Radna Pani Arleta Jarosz zabrała głos i powiedziała, że kilka lat temu były uzgodnienia, że do funduszu sołeckiego będziemy przystępować co drugi rok. Rada zrezygnowała z funduszu

sołeckiego na 2023 rok i na 2024 rok i jest już 2 lata przerwy. Radna powiedziała, że rozumie iż firma wykonująca lampy z funduszu sołeckiego założyła wadliwe lampy ale nie można zakładać, że każda firma będzie zakładała wadliwe lampy. Radna powiedziała, że jest za tym aby wyodrębnić fundusz sołecki. Radna dodała, że mieszkańcy chcą w sołectwie postawić kolejne lampy ale warto też pochylić się nad instalacją lamp czy też ławek przy ścieżce rowerowej.

Radna Pani Halina Krzewina zabrała głos i powiedziała, że po argumentacji Pana Wójta, że pieniądze mają być przeznaczone na wymianę oświetlenia jest za tym żeby nie wyodrębnić funduszu sołeckiego i poczekać jeszcze rok za wyodrębnieniem.

Radny Pan Mariusz Gajewski powiedział, że nie jest przeciwny niewyodrębnianiu funduszu sołeckiego ale będzie wnioskował o remont świetlicy w Glinnie Wielkim.

Radna Pani Arleta Jarosz powiedziała, że najuboższe Gminy mają otrzymać 40 % zwrotu w ramach funduszu sołeckiego.

Pan Wójt powiedział, że my jesteśmy po środku jeżeli chodzi o dochód na jednego mieszkańca. Refundacja funduszu sołeckiego ma wynosić 40 %. Pan Wójt powiedział, że jeżeli fundusz sołecki ma być wyodrębniony to nie jest konieczne podejmowanie żadnej uchwały. Projekt uchwały został dodany do porządku obrad w celu podjęcia decyzji czy ma być wyodrębniany czy nie ponieważ jest to decyzja Rady.

Radna Pani Danuta Siemianowska zabrała głos i powiedziała, że jeżeli jest taka wola sołtysów to przychyliła się do podjęcia uchwały o niewyodrębnianiu funduszu sołeckiego. Radna zapytała czy będą zwiększone fundusze dla sołectw z SZOiK.

Radny Pan Dawid Gołębiowski zabrał głos i zapytał czy coś się dzieje w sprawie ustalania nowych punktów, w których miałyby powstać nowe oświetlenie.

Pan Wójt powiedział, że kwestia dołożenia oświetlenia będzie robione dopiero w przyszłym roku z oszczędności po modernizacji oświetlenia. Projekty odnośnie miejsc, w których będą miały powstać lampy będą robione najprędzej w przyszłym roku. Pan Wójt powiedział, że odnośnie zwiększenia funduszu dla sołectw, na ten rok mamy zabezpieczone małe środki finansowe, a o zwiększeniu tych środków decyduje Rada.

Radny Pan Mariusz Gajewski powiedział, że powinniśmy zostawić tę kwotę i przychylić się do wniosków składanych przez sołtysów o ewentualne zwiększenie tej kwoty.

Zakończenie dyskusji.

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Radni głosowali w poszczególnych komisjach:

Komisja ds. planowania, gospodarki i finansów gminy:

5 głosów „za”, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Komisja ds. oświaty, kultury, ochrony zdrowia i pomocy społecznej:

3 głosy „za”, 1 głos przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu,

Komisja ds. ochrony środowiska i porządku publicznego:

4 głos „za”, 1 głos przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Do pkt 9

Wolne wnioski i zapytania.

Radna Pani Arleta Jarosz zabrała głos i powiedziała, że mieszkańcy Liszkowa są zbulwersowani budową chodnika przed położeniem kanalizacji. Chodnik jest zrobiony bardzo ładnie ale dlaczego przed położeniem kanalizacji. Będzie trzeba go rozbierać drugi raz i robić od nowa. Radna powiedziała, że należy powiadomić mieszkańców, że chodnik wykonuje Powiat Inowrocławski, a nie Gmina Rojewo.

Pan Wójt zabrał głos i powiedział, że przygotuje pismo wyjaśniające. Pan Wójt powiedział, że to Zarząd Dróg Powiatowych opiniował inwestycję na swoim gruncie i wiedzieli, że będziemy robić tam kanalizację. Pan Wójt powiedział, że zaraz jak zaczęła się budowa chodnika to prosił o wstrzymanie robót.

Pani Przewodnicząca Rady zaproponowała żeby zrobić Zebranie Wiejskie i wyjaśnić inwestycję budowy chodnika i kanalizacji.

Radna Pani Małgorzata Bednarska zabrała głos i zapytała kiedy zostanie zrobiony przystanek w Osieku Wielkim.

Pan Wójt powiedział, że postara się przyspieszyć tą inwestycję ponieważ w zeszłym roku była zgoda Rady na zakup i postawienie przystanku.

Radna Pani Małgorzata Bednarska zgłosiła, że prywatny przewoźnik autobusowy jak ma ostatni kurs o godzinie 17 to nie dowozi dzieci do Osieka tak jak mają zakupione bilety tylko do Rojewic i dzieci muszą dochodzić do domu pieszo. Radna poprosiła aby zareagować w tym temacie i porozmawiać z przewoźnikiem.

Pan Wójt powiedział, że nie wiedział o takiej sytuacji i oczywiście będzie interweniował w tej sprawie.

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Mąka przedstawiła oświadczenie Radnego Pana Dariusza Witkowskiego i zapytała co Radny ma do zarzucenia odnośnie protokołu dotyczącego zrzutu śmieci.

Radny Pan Dariusz Witkowski powiedział, że na jednej z Komisji, która była bardzo ważna nie ma nic napisane o śmieciach. Komisja była na miejscu, były robione zdjęcia, są świadkowie. Śmieci nie leżały na działkach prywatnych tylko na drodze w Glinie Wielkim. Radny powiedział, że mija się to z tym co zarejestrowała komisja. Radny powiedział, że zgłasza ponieważ proszą go o to mieszkańcy i sołtys Glinna, a jest to inaczej interpretowane. Radny powiedział, że nie może pozwolić na to, że po czasie się dowiaduje, że jest to inaczej zapisane.

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Mąka powiedziała, że jeżeli Radny ma zarzuty to prosi aby Radny uwzględnił na piśmie, który protokół i z jakiego dnia zawiera niezgodne informacje.

Pan Sekretarz zabrał głos i powiedział, że w porządku obrad jest punkt odnośnie uwag do protokołu z Sesji i takie uwagi jak teraz po czasie zgłosił Pan Radny powinny być zgłaszane na bieżąco, a nie uwagi do protokołu z 2019 roku zgłaszane są w 2024 roku.

Radna Pani Halina Krzewina poprosiła aby protokoły były przesyłane na e-mail i wtedy każdy będzie mógł się zapoznać z protokołem i wprowadzić ewentualne zmiany przed podpisaniem, a to znacznie ułatwi komunikację.

Do pkt 10

Zakończenie posiedzenia.

Podpisy członków komisji:

1. Małgorzata Bednarska
2. Mariusz Gajewski
3. Dawid Gołębiewski
4. Arleta Jarosz
5. Halina Krzewina
6. Grzegorz Lewandowski
7. Joanna Mąka
8. Piotr Nowicki
9. Ewa Ponichtera
10. Danuta Siemianowska
11. Roman Słowik
12. Adam Wesołowski
13. Dariusz Witkowski
14. Leszek Wrona

Małgorzata Bednarska
Mariusz Gajewski
Dawid Gołębiewski
Arleta Jarosz
Halina Krzewina
Grzegorz Lewandowski
Joanna Mąka
Piotr Nowicki
Ewa Ponichtera
Danuta Siemianowska
Roman Słowik
Adam Wesołowski
Dariusz Witkowski
Leszek Wrona

Protokołowała
Natalia Sowa
Natalia Sowa